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Søkjar 

 
Søknads- 
sum 
NOK 

 
Tilråding 
NOK 

 
Grunngjeving - 
Fylkesrådmannen 

sine 
kommentarar 

 
Prosjektnamn 
(type søknad) 
Museet sine 
kommentarar 

 
Tiltaks- 
område 

 
Om prosjektet 
(ifølgje søkjar) 

- fornying - 
utfording 

 
Totale 
utgiftar 
NOK 

1 Baroniet 
Rosendal 

250 000 250 000 Baroniet har vist målretta satsing 
inan sine fagfelt, noko 
museumsevalueringa også viser. I 
kulturrådet si vurdering av musea i 
det nasjonale nettverket for 2017, 
kjem det fram at museet manglar 
planar for bevaring og sikring, 
noko Fylkesrådmannen meiner er 
viktig å prioritere framover. Eit 
brannsikkert nærarkiv er viktig å 
settast i samanheng med dette. 
Materialet må digitaliserast og bli 
gjort tilgjengeleg for alle. 

Brannsikkert 
nærarkiv som basis 
for forskning og 
formidling 
 
Museet søker aleine 
 
Kommentar: 
Baroniet Rosendal 
har i 2019 solgt en 
del eiendommer. I 
den prosessen er 
det satt av kr 250 
000 til å ordne 
arkivene til stiftelsen 
med spesiell tanke 
på 
eiendomstransaksjo
ner mm. Denne 
avsetningen er lagt 
inn i budsjettet for 
2020 

B En evt. tildeling vil løyse et 
prekært behov både mht 
sikker oppbevaring av svært 
interessant og viktig 
arkivmateriale samtidig som 
materialet vil bli ordnet og 
tilgjengeliggjort på en bedre 
måte for museets nye 
forskningssatsing på 
eiendomsforvaltning, 
avhending av gårder i periode 
1888-1975 og beplantning i 
Rosendal Have i perioden 
1666-1927. Stiftelsens arkiv i  
perioden 1927-2019 vil også 
bli ordnet og tilgjengeliggjort. 

500 000 

2  Bymuseet 1 000 000 
 
 

0 Fylkesrådmannen tilrår avslag, då 
det vert stilt spørsmål om 
gjennomføringsevne og realisme i 
prosjektet. Museet søkte i fjor, der 
Fylkesrådmannen rådde til at 
prosjektet vart utvikla vidare med 
ei grundigare utgreiing av moglege 
samahenger. Det er utarbeida 
strategiplan for Hordamuseet 
2020-2025, som er lagt ved 
søknaden. Søknaden viser til at 
ein i lag med Amland 
Reiselivsutvikling har gått 
igjennom og prioritert kva delar av 
produktet på Hordamuseet som 
skal satse på for å oppnå ein 
tydeleg profil og posisjon. 
Hordamuseet har frå april 2019 
fått ny grafisk profil basert på 
bærekraftige tradisjonar. 
Hordamuseet sitt areal ved 
Fanafjorden er ca. 25 mål. 

Hordamuseet – 
fornying og 
posisjonering – 
Bærekraftige 
tradisjoner 
 
Museet søkjer aleine 
 
Kommentar: 
Bymuseet søkte 
HFK om 750 000 
ekstra i driftstilskudd 
til Hordamuseet i 
2019. Søknad ikke 
innvilget. 

A Fortsette arbeidet med en 
posisjonering og 
implementering  
av Hordamuseet profil og 
opplevelser med fokus på  
bærekraftige tradisjoner. 
Utvikle kulturbaserte 
opplevelser i sommersesong 
(spre turismen fra sentrum), 
men på sikt tenke hele året. 
Det er ca årlig vekst på 6 
prosent turisme til Norge. 
Samtidig er det etterspørsel 
fra bl.a statlig hold om også å 
utvikle Norge som et egnet 
sted til å oppleve spennende 
kultur, historie og 
matopplevelse. Bymuseet 
ønsker å utvikle Hordamuseet 
som en viktig aktør på dette 
området og ønsker en pilot 
prosjekt sommeren 2020 for å 

1 500 000 
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Grunneigar er Hordaland 
fylkeskommune. Det vert søkt om 
kr. 700.000 i infrastruktur, som 
Fylkesrådmannen tolkar gjeld 
inngjerding av uteområdet på 
eigedommen. Fylkesrådmannen 
meiner det på førehand er viktig å 
opprette dialog med grunneigar, 
særleg med omsyn til eventuell 
endring av infrastruktur på 
området. Fylkesrådmannen 
vurderer at det er uklart kor 
vellykka formidlingsforma 
«Levande museum» er for 
friluftsmuseet Hordamuseet og for 
eit lokalt marked, då dette er 
målgruppa for dette prosjektet. 

undersøke dette markedet og 
markedspotensialet. 
Utviklingen av "Levende 
museum" på Hordamuseet vil 
ha fokus på håndverk, 
mattradisjoner og gårdsdrift. 

3 Bymuseet 500 000 270 000 
 
 

Fylkesrådmannen vurderer at 
prosjektet er viktig, då fleire 
museum har meldt inn at dei har 
store utfordringar knytt til IT-
løysingar og elektronisk sak- og 
arkivsystem. Det er og positivt at 
fleire museum søkjer i lag. 
Fylkesrådmannen rår til at dei 
andre konsoliderte musea og 
Musea i Sogn og Fjordane vert 
inkludert i prosjektet. 
 

Museer i samarbeid 
om drift av IT-
løsninger og 
elektronisk sak- og 
arkivsystem. 
 
Søkjer i lag med 
andre: 
Museum Vest 
MuHo 
KODE  
 
Kommentar: 
Det er ikke søkt 
andre tilskudd til 
dette. 

A Vi har i dag ulike IT-systemer/-
leverandører. Alle har  
papirarkiv og ser fordeler og 
nødvendigheten av  
digitalisering av arkivmateriale. 
Det brukes mye tid/ressurser 
internt på oppfølging av IT-
avtaler/-support, og på 
dokumentfangst/gjenfinning  
av arkiverte dokumenter. 
Museene ønsker å få kartlagt 
hvert museums eksisterende 
IT systemer. Dette arbeidet 
estimeres til kr 250 000 til 
sammen for alle museene. I 
tillegg tilkommer kostnader til 
frikjøp av  
interne personalressurser, 
eventuelt kjøp av  
konsulenthjelp, estimert til kr 
570 000. En tildeling fra 
Hordaland fylkeskommune vil 
muliggjøre fortgang i arbeidet. 

820 000 

4 Hardanger og 
Voss museum 

500 000 0 I høve til søknadskrav til 
tilskotsordninga Museumsløft, kan 
dei konsoliderte musea sende inn 
ein søknad kvar på eit prioritert 
tiltak. Fylkesrådmannen tilrår 
avslag, då Hardanger og Voss 
museum har sendt inn to 
søknader, der museet har meldt 
inn at denne har andre prioritet.  

Ny basisutstilling. 
Voss folkemuseum. 
 
Museet søkjer 
aleine. 
 
Kommentar: 
Alle tilskot på lista 
innvilga (KUD, Voss 

A Slik det går fram av den 
vedlagde prosjektskissa, har 
me i utgangspunktet operert 
med ein lågare 
kvadratmeterpris enn det som 
er vanleg ved nye 
museumsutstillingar dei siste 
åra. Med dei tilskota me har 
fått inn ligg me noko i 

14 100 000 
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kommune, Voss 
Sparebank, 
Vekselbanken Voss, 
Voss Energi, 
Gåveforsterkning/pri
vate gåver. Det er 
klausular knytt til 
tilskotet frå Voss 
Energi og 
utstillingstilskotet frå 
Kulturdepartementet 
Museet manglar 
3 335 000 
 

underkant av dette, slik at eit 
fylkeskommunalt tilskot vil 
vera til god hjelp. Me har store 
ambisjonar, men treng større 
økonomisk handlerom for å få 
det til. 

5 Hardanger og 
Voss museum 

348 700 350 000 Dette er ei vidareutvikling av 
fagskuleutdanninga «klassisk 
restaurering og 
bygningshandverk» som vart opna 
av Klima og miljødepartementet 
19. juni 2019. Fylkesrådmannen 
vurderer at prosjektet er viktig å 
utvikla vidare då det både er 
tverrsektorielt og styrkjer 
fylkeskommunen og museet si 
rolle som samfunnsutviklar.  
 
 

Bygningsnettverk 
Vestland og 
læringsarena. 
 
Museet søkjer 
aleine. 
 
Kommentar: Det blei 
løyvd 
museumsløftmidlar i 
2018. 
 
 

A 
B 
D 
E 

Museet samarbeider med 
Fagskolen i Hordaland om ein  
læringsarena 
(verkstadfasilitetar) for det 
nystarta studietilbodet Klassisk 
bygningshåndverk og  
restaurering. Studiet inneber 
mykje øvingsarbeid på 
høvelbenkar som no er kjøpt 
inn for å stette kravet frå 
fagskulen. Denne kostnaden 
kom på toppen av 
ombyggingskostnadane og 
treng tilført midlar. 
 
I samarbeid med Hordaland 
fylkeskommune har museet 
gjort ei kartlegging av 
relevante handverksmiljø 
innan bygningsvern i heile nye 
Vestland. Ambisjonen vidare 
er å utvikle nettverket til eit 
stabilt og sterkt fagmiljø som 
kan samarbeide om 
kompetanseutvikling og 
oppdrag. For å dra nytte av 
kartlegginga i prosjektet treng 
museet økonomisk bidrag for 
at ei vidareføring skal vera 
mogleg. 

348 700 

6 Kraftmuseet 425 000 
 

(er søkt 
850 000 

over 3 år, 

250 000 Fekk innvilga 250 000 
frå Museumsløft 2018, Jf. søknad 
frå i fjor jf. vårt saksnr. 
2018/12224.  

Boliden-arkivet. 
 
Museet søkjer 
aleine. 
 

B 
D 

Boliden-arkivet er eit stort 
arkivprosjekt, arkivet er delvis 
flytt til Industriarkivet, og vi står 
foran ei stor nedpakking av 
resten av materialet frå 

2 800 000 
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dette er 
andre 
året) 

 

Fylkesrådmannen vurderer at det 
er viktig å få gjort arkivet til Boliden 
tilgjengeleg særleg for forsking og 
formidling av industriarven i 
regionen, men og i høve til å få det 
bevart for ettertida. Då SINDARK 
ligg på Smelteverkstomta, er 
prosjektet og med på å 
vidareutvikle regionsenteret Odda 
sentrum. 
 
 

Pri. 1. (av dei to 
søknadane som 
museet har inne)- 
 
Kommentar: 
Budsjett og søknad 
gjeld heile 
prosjektet. Dette er 
søknad for 2. år, vi 
viser til søknad for 
ifjor, ref. 
2018/12224. Tilskot 
frå Boliden og 
Kraftmuseet er 
innvilga. Vi har 
tilsagn frå ifjor om 
midlar frå 
Arkivverket, men 
kjenner ikkje 
beløpet. 

Boliden og flytting no i haust. 
Registreringsarbeidet er i god 
gjenge, og pr idag er ca 25% 
av materialet pakka om, 
merka,  
og registrert i ASTA. Løyvinga 
for ifjor gjorde museet i stand 
til å nytta meir ressursar på 
Boliden-arkivet, og det er ca 1 
årsverk som går til dette idag. 
Vidare progresjon er avhengig 
av nye midlar kvart år for å få 
mest mogleg av arkivet 
tilgjengeleg for Boliden sjølv, 
ålmenta, og ikkje minst for 
historikar/forskar, som skal 
skriva historikk for Boliden 
Odda til 100-årsjubileet i 2024. 
Dette er eit oppdrag leiinga 
ved Boliden har gitt til 
Kraftmuseet. 

7 Kraftmuseet 350 000 0 I høve til søknadskrav kan dei 
konsoliderte musea sende inn ein 
søknad kvar på eit prioritert tiltak. 
Fylkesrådmannen tilrår avslag, då 
Kraftmuseet har sendt inn to 
søknader, der dei har denne som 
andre prioritet.  
 

Mottaks- og 
registreringssone for 
gjenstandslager/ma
gasin med 
visningsfunksjon. 
 
Museet søkjer 
aleine. 
 
Pri. 2. 
 
Kommentar: 
Det har vist seg 
krevjande å skaffa 
ekstern finansiering 
til 
gjenstandslager/ma
gasin, inkl. mottaks- 
og registeringssone. 
Difor har museet 
avgjort å gå inn med 
ein relativt stor 
eigendel, for å koma 
vidare med dette 
avgjerande 
prosjektet. 

D Mangel på mottaks- og 
registreringssone hemmar  
arbeidet med gjenstandar, og 
gjer at innsamlingsarbeid står 
på vent. Å få dette på plass 
løysa nokre av dei store 
utfordringane i museet, og gje 
oss moglegheiter til å innfri 
forventingar frå både det 
offentlege og museet sjølv  
når det gjeld 
samlingsforvaltinga. 
Mottaksrom er første del i eit 
større prosjekt med å etablera 
gjenstandslager/magasin med 
visningsfunksjon. Museet sin 
samlingsplan har dette 
hovudmålet: "Kraftmuseet skal 
ha spissa samlingar som 
reflekterer  
og utdjupar dei tematiske 
ansvarsområda våre, historisk 
og i samtida. Samlingane skal 
vera tilgjengelege, og alle 
objekt skal vera sikra fysisk og 
digitalt." 

981 186 

8 Museumssent
eret i 

230 000 230 000 Fylkesrådmannen meiner det er 
behov for maleri- og 

Utviding og utvikling 
av 

D Det er ønskjeleg med ei 
permanent utviding og styrking  

345 000 
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Hordaland 
(MuHo), 
Bevaringstene
stene 

papirkonservator ved 
Bevaringstenestene, då fleire av 
dei konsoliderte musea har spelt 
dette inn, jf. evalueringsrapporten 
om museumsreforma. 
Fylkesrådmannen ber om at dette 
arbeidet vert sett i samanheng 
med utvikling av fellesmagasin og 
samlingsforvalting for Vestland 
fylkeskommune. Musea i Sogn og 
Fjordane bør difor inkuderast i 
prosjektet. 

Bevaringstenestene 
sitt tilbod til musea i 
Vestland fylke. 
 
Søkjer i lag med dei 
konsoliderte musea i 
Hordaland. 
 
 
 
 

av Bevaringstenestene. For å 
starte denne prosessen, 
ønskjer vi eit prosjekt som 
kartlegg Vestlandsmusea sitt 
behov for maleri- og 
papirkonservator. Ei slik 
undersøking vil gje oss ei 
rettesnor for korleis vi skal 
forbetre og spisse vårt tilbod. 
Vi ønskjer å tilsette ein 
malerikonservator til dette 
prosjektet som kan gje råd om 
kva type lokale som er 
naudsynt og kva type utstyr 
som må kjøpast inn og 
kostnadene  
knytt til dette. Den 
prosjekttilsette vil og utarbeide 
eit spørjeskjema i nært 
samråd med fagmiljøet ved 
Bevaringstenestene, som 
sendast ut til leiinga ved 
museet og dei som har ansvar 
for samlingane. 
Spørjeskjemaet vil bli følgt opp 
av synfaringar i spesielle 
tilfelle. 

9 MuHo, 
Bevaringstene
stene 

100 000 100 000 Fylkesrådmannen meiner dette er 
eit viktig tiltak, då det som kan 
vere med på å betre 
magasintilhøva i musea. Musea i 
Sogn og Fjordane bør 
innkluderast. 

Magasininventar til 
Re-Orgprosjekt. 
 
Søkjer i lag med dei 
konsoliderte musea i 
Hordaland. 

D Musea er motiverte for å 
forbetre magasinforholda, men 
dei manglar ressursar til 
tidsmessig inventar. Ei 
utfordring er at øskjene som er 
dei beste for bevaring av 
museumsgjenstandar, svært 
ofte er for store til dei 
reolsystema fleire museum 
har. Ofte har dei arva 
arkivreolar frå kommunen eller 
lokale firma, men desse  
passar stort sett best til bøker 
og mindre gjenstandar. Blir 
tekstilar plassert i arkivreolar 
må dei leggjast i relativt små 
øskjer, noko som krev mykje 
bretting. Dette kan påføre 
tekstilar store skader. Det må 
kjøpast mindre system av  
lagerreolar som supplement til 
eksisterande hyller der desse 

100 000 
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kan gjenbrukast. Når 
magasina vert ordna og eit 
system etablert vil dette hjelpa 
tilsette ved musea til ein betre 
praksis i magasin. 

10 MuHo, 
Bevaringstene
stene 

50 000 50 000 Fylkesrådmannen meiner dette er 
eit viktig tiltak, då det har stor 
praktisk nytteverdi for dei 
konsoliderte musea. Det kan gje 
musea ny kunnskap om kva ein 
skal gjere når eit nytt magasin er 
på plass. Musea i Sogn og 
Fjordane bør inkuderast. 

Fagdag: Samlingar 
på flyttefot. 
 
Søkjer i lag med dei 
konsoliderte musea i 
Hordaland. 

D Bevaringstenestene søker om 
midlar til å gjennomføre 
fagdagar med fokus på 
arbeidet som skjer etter at eit 
museum har fått eit nytt 
magasin, har rehabilitert 
magasina sine eller av andre 
årsaker skal flytte ei samling. 
Fagdagane vil ikkje fokusere 
på bygging av nye magasin, 
då dette temaet har vore 
dekka i nasjonale seminar 
tidlegare. Vi ønskjer i staden å 
bygge vidare på dette, og tilby 
ny kunnskap om vegen vidare 
etter at eit nytt magasin er på 
plass. Det kan dreie seg om 
innreiing, logistikk, planlegging 
o.a. Dette vil ha stor praktisk 
nytteverdi for mange av 
musea. Det vil kunne bidra til 
at musea lettare kan planlegge 
og gjennomføre små og store  
flytteprosessar på ein måte 
som er godt gjennomtenkt og 
trygt for 
museumsgjenstandane. 

135 000 

11 MuHo, 
Bevaringstene
stene 

200 000 100 000 Fylkesrådmannen meiner dette er 
eit viktig tiltak, då det har stor 
praktisk nytteverdi knytt til sikring 
av verdiar som musea forvaltar. 
Musea i Sogn og Fjordane bør 
inkluderast. 
 

Søknad om midlar til 
verdisikringsplanar. 
 
Søkjer i lag med dei 
konsoliderte musea i 
Hordaland. 

D Beredskapsgruppa for 
museum og arkiv i Hordaland 
ønskjer å utarbeide 
Verdisikringsplanar som 
beskriv prioriterte gjenstandar 
eller interiør som skal reddast i 
ei akutt krise t.d. brann i nært 
samarbeid med Bergen 
brannvesen. Mal for  
Verdisikringsplanen skal 
enkelt kunne tilpassast den 
einskilde institusjon og skal 
innehalde standardiserte 
symbol og eit kart som gjer det 
enkelt for Brannvesenet å 
finne fram. Vi søkar om midlar 
til å arrangere eit seminar for 

210 000 
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medlemmane av 
Beredskapsgruppa, kjøpe 
materiell til å merke prioriterte 
objekt og til å tilsette ein 
prosjektleiar som kan 
utarbeide  
malen og hjelpe institusjonane 
i gang med å utarbeide eigne 
planar slik at desse vert mest 
mogleg einsarta. Tiltaket vil 
krevje betydeleg eigeninnsats. 

12 MuHo, 
Osterøy 
museum 

320 000 0 Fylkesrådmannen tilrår avslag då 
søknaden fell utanfor 
tilskotsordninga, då den gjeld 
forvalting av dei ikkje-konsoliderte 
private samlingane og kulturarv i 
privat eige. Fylkesrådmannen rår 
til at prosjektet vert forankra i 
museet og kommunen sitt 
planarbeid. Det vert elles rådd til at 
ein går i dialog med 
fylkeskommunen for å finne ut om 
det er mogleg å søkje andre 
tilskotsordningar. 

Profesjonell 
forvalting av 
kulturarv i privat eige 
– utforsking av 
samarbeid mellom 
museum – frivillige 
og Osterøy 
kommune. 
 
Andre 
samarbeidspartar: 
Osterøy kommune, 
Vener av 
Mjøsvågen, 
Mjøsvågen 
landhandleri, 
Osterøy utvikling og 
dei private eigarane 
av verkstadbygg i 
Mjøsvågen. 
 
Kommentar: 
Det er ikkje søkt 
andre tilskot til dette 
prosjektet. 

B 
E 

Prosjektet gir MUHO/Osterøy 
museum ei unik mogelegheit  
til å vidareutvikle sin regionale 
rolle ved å gjennomføre eit 
registreringsprosjekt i 
samarbeid med frivillige, 
kommune og lokalt næringsliv. 
Prosjektet vil famne om eit 
breitt kjeldetilfang rundt  
småindustrien på Osterøy, kor  
gjenstandsmaterialet spelar på 
lag med dei opphavelege 
lokalitetane, og med god 
forankring og støtte frå lokal 
kunnskap. Eit 
registreringsprosjekt med 
samarbeid på tvers av 
faginstitusjonar og 
lokalsamfunn vil legge til rette 
for at dei historiske 
interessene er ivaretekne. 
Arbeidet kan også på sikt 
brukast inn i kommunen sitt 
arbeid med ein 
kulturminneplan. 

633 000 

13 Museum Vest 500 000 200 000 Fylkesrådmannen meiner dette 
tiltaket vil styrke Museum Vest sitt 
ansvar for krigsminne. 
Fylkesrådmannen oppmodar til 
samhandling med Bymuseet i 
høve til fellesløysingar, då dei er 
nabo av kommandobunkeren. 

Prosjekt 
Kommandobunker 
 
Museet søkjer 
aleine. 
 
Kommentar: 
Bergen kommune 
har gitt tilskudd i to 
omganger, totalt 220 
000 kr. Staten har 
gitt 
sysselsettingsmidler 

B Tildeling vil bringe prosjektet 
videre mot realisering. 
Spesifikt gjelder det utbedring 
av publikumsareal for å 
oppfylle gjeldende krav til 
nødutganger og 
sanitærforhold, samt utvikling 
av utstilling og 
formidlingsløsninger. Tildeling 
vil styrke museet i  
ivaretakelsen av museets 
regionale ansvar for 
okkupasjonshistorien i 

2 130 000 
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i 2016 på 440000 kr. 
Søknad Bergen 
kommune 
museumsutviklingsm
idler 1.4.2019 -ingen 
ny tildeling før 
annen aktør bidrar. 

Hordaland fylke og bidra til å 
oppfylle målene i regional 
kulturplan 2015-2025 om  
å verne kulturminner gjennom 
bruk (5.5.17 s.73) og å bevare 
krigens kulturminner som kilde 
til  
«oppleving og kunnskap om 
den mest dramatiske hendinga 
i nyare historie.» 

14 Nynorsk 
kultursentrum, 
avd. Olav H. 
Hauge-
senteret 

200 000 200 000 Fylkesrådmannen meiner det er 
viktig at ventilasjonsanlegget vert 
oppgradert, då det vil betre 
bevaringstilhøva til boksamlinga 
etter Hauge. 

Oppgradering av 
ventilasjonsanlegg i 
Olav H. Hauge-
senteret. 
 
Museet søkjer 
aleine. 
 
Kommentar: 
Svar på andre 
søknadar ligg ikkje 
føre 
 

A 
D 

Boksamlinga etter Hauge tel 
heile 6300 verk som alle er 
definert som 
museumsgjenstandar. Hauge-
senteret held til i det gamle 
heradshuset i Ulvik. Det er 
viktig å oppgradere 
ventilasjonsanlegg i museet 
slik at forskriftsmessig 
oppbevaring blir sikra på ein 
god  
måte. 

820 000 

S
U
M 

 4 973 700 2 000 000     25 422 886 


